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Jelen volt: Sólyom Jöran elnök, Hermann Istvánné, Illeg Pál bizottsági tagok 
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Távol volt: Gyuga Mihály, Hartyáni László, Székely Antal, Przygoczki Ferenc bizottsági tagok 

 

Meghívottak: a mellékelt jelenléti ív szerint 

 

Sólyom Jöran elnök köszöntötte a megjelenteket és a bizottság ülését 14 órakor megnyitotta. 

Megállapította, hogy a bizottság nem határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 3 fő jelen volt, majd 

ismertette az ülés napirendi pontjait: 

1. Hulladékkezeléssel kapcsolatos témák megvitatása 

2. Bölcsőde fejlesztés  

3. Parkolók fejlesztése  

4. 024 hrsz.-ú önkormányzati út és 8119 sz. országos közút csatlakozásának burkolása 

 

1.       NAPIRENDI PONT:  Hulladékkezeléssel kapcsolatos témák megvitatása 

 

Sólyom Jöran elnök elmondta, az elmúlt időszakban több olyan változás történt az önkormányzat életében, 

ami a hulladékkezelést érintették. Azt gondolta, ezt a témát öt terület mentén vitatnák meg, ezek a 

következők:  

− Hulladékudvar létesítés jelenlegi helyzete,  

− Konténeres - zsákos hulladékgyűjtés tapasztalatai,  

− Éves négyszeri lomtalanítás tapasztalatai  

− Kommunális hulladékszállítás állapota 

− Vállalkozói tevékenységek hulladékainak kezelése  

Elmondta, a helyben kiosztott anyagban van néhány dolog, a facebookon három helyen tette közzé a mai 

beszélgetéssel kapcsolatos témákat, kérte a lakókat, szedjék össze ezzel kapcsolatos gondolataikat. 

Megpróbálta az általuk elmondottakat a tematikának megfelelően csoportokba sorolni, ez található a másik 

oldalon. A 4. lapon a város hulladékkezelési helyzete szerepel. Itt azokat a kérdések próbálta 

megfogalmazni, amikre a mai nap valamilyen szintű információt kéne kapniuk. Javasolta, kezdjék az első 

kérdéskörrel, a hulladékudvar létesítés jelenlegi helyzetével. 

Kovács Gábor környezetvédelmi referens elmonda, annyi információjuk van, hogy az ivóvíz ellátáshoz 

szükséges engedélyezési terv elkészült, ennek kiépítését akkor érdemes elkezdeni, ha tudják, hogy a 

hulladékudvar mikor fog megépülni. A múlt héten megkereste a KDVH Társulást azzal, mikorra várható, 

hogy meg fog épülni. Azt válaszolták, a pályázat keretében, amiben több mint 20 hulladékudvar fog épülni a 

régióban, erre a vállalkozóval a szerződés novemberben kerül megkötésre, ezután fog kiderülni, hogy a 

vállalkozó milyen sorrendben fogja ezeket megvalósítani, legkorábban a 2019. évben fog elkezdődni. 

Gyuga Mihály bizottsági tag 14 óra 7 perckor megérkezett az ülésre, a bizottsági tagok száma 4 fő. 
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Kovács Gábor környezetvédelmi referens elmondta, az, hogy az oroszlányi hulladékudvar mikor kerül 

sorra, arról nem kaptak információt. 

Sólyom Jöran elnök kérdése az volt, van-e arról információ, ha elkezdődik, akkor mennyi idő kiépíteni. 

Kovács Gábor környezetvédelmi referens elmondta, 1-2 hónap. 

Bartalus László osztályvezető elmondta, az idei költségvetés tartalmazza ezt a sort, ez bruttó 7 M Ft. 

Sólyom Jöran elnök kérdése az volt, mit tekintenek alapnak, amikortól elkezdhetik a munkát. 

Kovács Gábor környezetvédelmi referens elmondta, amint kapnak hivatalos értesítést a projektgazdától.  

Rajnai Gábor alpolgármester elmondta, az operatív tanács tagja, ott is ez kemény kérdésként szokott 

felmerülni, jövő tavaszra talán realizálódhat. Itt kell valami lobbi tevékenység, hogy ki hányadik legyen. Ha 

valami információt megtud, jelezni fogja. 

Gyuga Mihály bizottsági tag elmondta, a sorrendiséggel komoly problémája van. Csákvár kisebb, mint 

Oroszlány, a prioritási sorrendek és a lakossági arányok nem lettek figyelembe véve. 

Dr. Molnár Miléna aljegyző 14 óra 11 perckor megérkezett az ülésre. 

Gyuga Mihály bizottsági tag elmondta, minél előbb épüljön meg a hulladékudvar.  

Sólyom Jöran elnök elmondta, egyetért azzal, hogy a hulladék udvarok létesítési projektben valami prioritás 

legyen. Kérdése az volt, hogy az eddigi tárgyalásokon felmerült-e az, hogy a kivitelezés az érintettség 

sorrendjében priorizálódjon, vagy vannak-e más prioritások. 

Rajnai Gábor alpolgármester elmondta, október 4-én lesz ülés, erre rá fog kérdezni. 

Metzger Gyula PB külső bizottsági tag elmondta, annyit kéne megtudni milyen alapon történik a sorrend 

eldöntése. 

Bartalus László osztályvezető elmondta, elméletileg a kivitelezőre van bízva. 

Rajnai Gábor alpolgármester elmondta, eddig a dologban nem lehetett lépni, majd a következő 

időszakban. 

Torma Lajos képviselő kérdése az volt, azt is mutatja, hogy a költségvetésbe tervezett 7 M Ft-ot át tudják 

csoportosítani más fejlesztési területre? 

Sólyom Jöran elnök elmondta, nem biztos, hogy ezt el kéne költeni. Ebben témakörben legközelebb 

novemberben tudnak majd tájékozódni. Javasolta, térjenek rá a következő témára, a konténeres - zsákos 

hulladékgyűjtés tapasztalataira. 

Óvári László, az OKÖ Zrt. vezérigazgatója elmondta, ez az egész átalakulás, a külterületen történő 

hulladékgyűjtés az elmúlt évben indult, akkor a Nyíres-, Német dűlő, Bokodi tópart oroszlányi része lett 

átalakítva, hogy az ott kihelyezett hulladék gyűjtő konténerek megszüntetésre kerültek, és azok helyett 

zsákos hulladékgyűjtés lett bevezetve. Ez lett az idei évben kiegészítve oly módon, hogy a város többi 

külterületére is ki lett terjesztve. Ehhez a területhez csatlakozott pl. Majk, Malom tópart, Svandovszki dűlő. 

Az idei évben történt kiterjesztésnél készült egy előterjesztés, ott az elmúlt évi tapasztalatokat összegezték. A 

bevezetés sikeresnek mondható, a lakók igénybe vették, a zsákokat egyre nagyobb számban vásárolták meg. 

Székely Antal bizottsági tag 14 óra 16 perckor megérkezett az ülésre, a bizottsági tagok száma 5 fő. 

Óvári László vezérigazgató elmondta, ezen kívül biztosították ezeken a területeken az évi egyszeri 

ingyenes lomtalanítást. Az idei évben az új területek bevonásával igyekeztek megszüntetni a 14 db 

gyűjtőhelyen a környezetszennyezést. Megköszönte a közterület-felügyelők segítségét. Mostanra el tudja 

mondani, hogy az ottani tulajdonosoknak a megelégedésére történt ez a lépés. Nagy vonalakban azt 

mondhatja, hogy a volt konténer helyeken a hulladéklerakás megszűnt. Van 3-4 hely, ahol oda kell figyelni, 

mert folyamatosan raknak ott le hulladékot, pl. a cipőgyári kanyar, a Malom tó partja, a csónakház melletti 

terület, a Homoki dűlő. A zsákos hulladék szállítás bevezetése időbe telik, az idei évben 8000 eladott zsáknál 

tartanak, ez 880 m3 hulladékot jelent, hetente 1 kukásautónyi hulladékot összegyűjtenek. Azt látják, hogy 

ennek bevezetése járhat veszélyekkel, az illegális hulladék lerakás meg fog emelkedni. Egyrészt a városban 

található hulladék gyűjtő edényekben megnövekedett a külterületekről behozott hulladékok mennyisége, a 

másik, a környező erdőkben is megemelkedett az illegális hulladék mennyisége. Azokra az útelágazásokra 

kell gondolni, ahol gyorsan ki lehet rakni az autóból a hulladékot. Vannak olyan helyek, pl. a Kontakta 
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kanyar, azt évente egyszer rendbe kell tenni. Összességében a városképi állapot a hulladék gyűjtés 

átszervezésével javult. 28 konténer volt kihelyezve, itt illegálisan bárki bármit lerakhatott. Az a féle hulladék 

vándorlás, ami Oroszlány irányába a környező településekről jött, megszűnt. Azt javasolta, célszerű lenne 

olyan térképet évente egyszer összeállítani, ahol Oroszlány bel- és külterületén feltüntetné az illegális 

lerakóhelyeket. Ez még mind költség, mind kezelhetőség szempontjából könnyebb a korábbi helyzethez 

viszonyítva. Mindenki, aki hulladéktermelő, az köteles fizetni. Igyekeznek a felmerülő problémákat 

megoldani.  

Sólyom Jöran elnök elmondta, az a gondolat fog az emberek fejében kialakulni, hogy a módszertan 

átalakítása miatt keletkeznek egyéb helyeken az illegális hulladékok, javasolja, nézzék meg az interneten, 

csak Magyarországon megjelent utóbbi egy hétben illegális hulladékok erdőben való lerakásával 

kapcsolatban 8700 bejegyzés van. Ez nem helyi probléma. A másik, ha valaki figyeli a híreket, a mai nap 

hallhatott arról, hogy a Kormány készül arra, hogy az illegális hulladék lerakást bűncselekményi állapottá 

fogja minősíteni. A harmadik megjegyzése, érdemes utána nézni, hogy a különböző települések ilyen 

problémákra milyen válaszokat adtak. Sok helyen a civil társadalom, a polgárőrség, a közterület-felügyelet 

együttes munkája során tudták visszafogni ezeket a szabálysértéseket. Több település is említi a vadkamerák 

kihelyezését, ezek éjjel is jó minőség képet adnak. Kérdése az volt, van arra közhiteles információ az 

embereknél, hogy a járatuk mikor merre jár, mikor kell kirakni a zsákokat, mert a kóbor állatok megbontják 

a kihelyezett zsákokat. 

Óvári László vezérigazgató elmondta, az, hogy a kóbor állatok szétszedik a zsákokat, ilyennel nem 

találkoztak. A májusi kibővítésnél készült egy járatterv, mindenki tudja, hol mikor van hulladékszállítás. 

Székely Antal bizottsági tag kérdése az volt, mennyibe került eddig a lomtalanítás. Azért kérdezi, mert 

viták vannak, mi a város, mi a szolgáltató dolga. Nehezen, de kopik a lomok mértéke. Az illegális lerakással 

kapcsolatban olyan helyeken talál most már illegális hulladékokat, ahol eddig nem volt. Más településeken 

úgy oldják ezt meg, hogy az erdészet le szokta zárni ezeket az utakat, ezt javasolná a 17-es kanyarban is. 

Óvári László vezérigazgató elmondta, tavaly javasolták ezt az erdészetnek.  

Torma Lajos képviselő elmondta, szeretné felajánlani a hulladék összegyűjtését, már hagyomány, hogy pl. 

a Föld napján összeszedik a hulladékot, a Malom tónál be tudják vállalni. Az látszik, a Mindszenti úti és 

Szent Borbála úti kereszteződésnél megszűnt az illegális hulladék lerakás. Az iskolákban, óvodában 

tudatosan próbálják nevelni a gyerekeket, hogy nem szabad szemetelni. 

Lóczi Krisztián közterület-felügyelő elmondta, tartottak attól annak idején, hogy probléma lesz a 

konténerek megszüntetése. A tapasztalat azt mutatja, hogy rövid idő alatt szűnt meg a hulladékok lerakása. 

Ez köszönhető annak is, hogy folyamatosan visszajártak azokra a területekre. Ez nem azt jelenti, hogy nincs 

probléma. Ahol több szervezet érintett, meg kell őket hívni, fel kell őket keresni ezzel kapcsolatban. Ami 

nagyobb problémát jelent, az a zöld hulladék, annak ellenére, hogy az önkormányzat tett lépéseket.   

Sólyom Jöran elnök elmondta, a lakossági megkeresések között is szerepel, hogy a kerti hulladék elszállítás 

is probléma. Az elhangzottak alapján pár dolgot leszögezhetnek, az Erdészet, az OKÖ Zrt. és a város 

együttműködését kell kidolgozni, ami a drasztikus megakadályozás felé tudja elmozdulni az illegális 

hulladékok lerakását az erdős övezetben. A másik, érdemes megfontolni, nézzenek utána a közterület-

felügyelők, a tevékenységük területükön belül van-e olyan egyéb eszközrendszer, alapvetően a kamerás 

megfigyelésekre gondol, nézzenek utána, hogy a vadvédelmi kamerának milyen tapasztalatai vannak. A 

harmadik dolog, több önkormányzatnál komoly eredmények elérésében segített a közterület-felügyelet, a 

polgárőrség, a lakosság, kéne kezdeményezéssel élni, hogy azok a szervezetek, amik olyan területen járnak, 

ami veszélyeztetett hely lehet ebből a szempontból, annak minél gyorsabb felgöngyölítése megoldható 

legyen. A negyedik az lenne, sok önkormányzat működteti, ez a sértett területek térképen való behatárolása 

és a veszélyeztetés mértékének a bemutatása. Ezzel a négy dologgal lehet eredményeket elérni. Kérte, aki 

ezzel a négy dologgal egyetért, szavazzon. 

További hozzászólás, módosító javaslat nem volt, ezért kérte, szavazzanak a javaslatról. 

A bizottság a javaslatot nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta, és 

meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 
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190/2018. (IX.25.) VFKB határozata 

a zsákos hulladékgyűjtés tapasztalatairól 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 

javasolja: 

1. Az Erdészet, az OKÖ Zrt. és Oroszlány Város Önkormányzata együttműködésének kidolgozását. 

2. Nézzenek utána a közterület-felügyelők, a tevékenységük területükön belül van-e egyéb 

eszközrendszer, és a vadvédelmi kamerának milyen tapasztalatai vannak. 

3. Kezdeményezéssel kéne élni, hogy azok a szervezetek, amik olyan területen járnak, ami 

veszélyeztetett hely lehet ebből a szempontból, azt jelezzék, hogy azok minél gyorsabb 

felgöngyölítése megoldható legyen. 

4. A sértett területek térképen való behatárolását és a veszélyeztetés mértékének a bemutatását. 

 

Felelős: Sólyom Jöran elnök 

 

Sólyom Jöran elnök kérdése az volt, vannak-e olyan területek, ahol vissza kéne a konténert állítani. 

Óvári László vezérigazgató elmondta, egy helyen van rá igény. 

Sólyom Jöran elnök elmondta, a következő téma az éves négyszeri lomtalanítás tapasztalatai. A lakosságtól 

egy észrevétel jött. 

Óvári László vezérigazgató elmondta, amit hiányosságként fedeztek fel, az a tájékoztatásuk félreérthető, 

hiányos volta. A lakosság azt a hirdetést, amire az van írva, hogy maga a lomtalanítás 17-én van, úgy 

értelmezi, hogy 17-én kirakja a lomokat. Előtte lévő nap kell kirakni. Ez eredményezi azt, elmennek egy 

utcába összeszedikt, eltelik 3 óra, újra vannak lomok. Ez az ő hibájuk is, konkrétabban kell a hirdetés 

szövegét megfogalmazni. A másik, sok olyan hulladékot találnak a lomhulladékban, ami kommunális 

hulladék, azokat a rendes hulladék gyűjtőbe be lehet helyezni. Ez azért gond, mert jönnek a lomisok, akik 

széttúrják a lomokat, ezeket az apró hulladékokat szétszórják. Ezt nehezen tudják összetakarítani. 

Komolyabb tájékoztatást kellene adni a lakosságnak. Az elektronikai készülékekkel kapcsolatban lehetővé 

teszik, hogy azokat behozhassák a telephelyre. Sokan élnek is ezzel a lehetőséggel. Érkezett olyan 

megkeresés is, nincs autója, és nem tudja elszállítani. Be fogják vezetni, meg fognak a hirdetésben egy 

telefonszámot jeleníteni, azokra a címekre kimennek, akik nem tudják elszállítani az elektronikai 

hulladékukat. 

Székely Antal bizottsági tag elmondta, vannak a régi nehéz tévék, azokkal mit csináljanak. Azon is el kéne 

gondolkodni, kinek a tulajdona a közterületre kihelyezett lom. Jönnek a lomisok, kiválogatják, és amit nem 

tudnak használni, az erdőben eldobálják, nem engedné meg. Az építési törmeléket azt ne tekintsék lomnak.  

Sólyom Jöran elnök elmondta, többen kifejtették véleményüket, hogy a lomot kihelyezők már olyan 

állapotban teszik ki, hogy szétszóródik. A Bánki D. úton 3 db kuka van, ott kétszer csináltak lomtalanítást, 

végig lettek a lakók tájékoztatva. Két hónapra rá ugyanúgy minden a kukák mellett van. A törmelék kikerül 

az útra, autókban károk keletkeznek. Felvetődött az a gondolat, hogy az éves 4 lomtalanítás során valamilyen 

módon a parkolóban zárjanak le egy napra 3-4 parkoló helyet, oda helyezzék a lomokat. A lakosságtól ez a 

javaslat érkezett. Ezt érdemes meggondolni. Jogszabály szabályozza, hogy a kihelyezett hulladék kié, a 

közszolgáltatóé.  Agresszívabban kéne a közterület-felügyelőknek figyelni, amikor a lomisok megjelennek, 

és eljárni ellenük. 

Székely Antal bizottsági tag elmondta, mindig kimarad a rendőrség, igazoltatni kéne a lomisok autóit. 

Sólyom Jöran elnök elmondta, egyetért azzal, hogy polgármester úr írásos megkeresést tegyen a 

rendőrséghez. 

Lóczi Krisztián közterület-felügyelő elmondta, a lomtalanításra készülni szoktak, azokat a területeket be 

szokták járni, több esetben közösen a rendőrökkel. A legutóbbi lomtalanításnál ilyen komoly jellegű panaszt 

nem kaptak. A kommunikáción javítani kell. Az illegálisan kihelyezett lom kevesebb. 

Bartalus László osztályvezető elmondta, összehasonlította az éves környezeti beszámoló alapján az 

adatokat, 2017-ban a lakossági hulladék 5700 tonna, az 5700 tonnából 350 tonna volt lomtalanítással gyűjtött 

hulladék, 2016-ben a lakossági hulladék 6100 tonna, ebből 230 tonna lomtalanítással gyűjtött. 

Gyuga Mihály bizottsági tag kérdése az volt, hol a különbség a kommunálisnál. 
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Bartalus László osztályvezető elmondta, az összes begyűjtöttben van a különbség, és az ipari nőtt. 

Székely Antal bizottsági tag 15 óra 4 perckor elhagyta az ülést, a bizottsági tagok száma 4 fő. 

Sólyom Jöran elnök elmondta, mindenkinek fontos ez a témakör, nem ártana a városnak valamilyen 

nyilvánosan is megjelenített hulladékkezelési politikát megfogalmazni, amiben minden olyan tudnivaló 

benne van, ami a hulladékok kezelésére vonatkozik.  Kéne egy ilyen kiadvány, ennek az interneten is 

hozzáférhetőnek kéne lennie, mindenki számára egyértelmű lenne. Többet kéne erről a tévében is beszélni. 

Hermann Istvánné bizottsági tag elmondta, ha lenne egy ilyen kiadvány, azt meg tudja ígérni, a 

közgyűléseken azt ismertetni fogja. 

Gyuga Mihály bizottsági tag elmondta, egy-két nap kevés lomtalanításra, azért rakja ki azon a napon, hogy 

a lomisok ne túrják fel. 

Sólyom Jöran elnök elmondta, nem szabad több időt adni erre. 

Kovács Gábor környezetvédelmi referens elmondta, az a tapasztalata, hogy pl. Székesfehérváron és 

Csákváron is úgy működik a lomtalanítás, hogy mindenkinek van évi egyszeri, ezen kívül az egyedileg 

megrendelt van. 

Torma Lajos képviselő elmondta, véleménye szerint az éves négyszeri lomtalanítás megfelel.  

Óvári László vezérigazgató elmondta, akkor tudják megcsinálni a kiadványt, ha minden hulladék 

elszállítására tudják a megoldást. 

Sólyom Jöran elnök kérdése az volt, mennyire van igény a házhoz menő lomtalanításra. 

Óvári László vezérigazgató elmondta, ez megy, van rá igény. 

Sólyom Jöran elnök elmondta, az éves négyszeri lomtalanításnál túl sok a helyszín, az a javaslat, amit az 

emberek megfogalmaztak, az mennyire segítené a munkájukat. 

Óvári László vezérigazgató elmondta, az utómunkálat könnyebb lenne, ott vannak aggályai, ha ezt a 

társasház saját maga nem tudja közös nevezőre hozni, nem tud kijelölni egy területet, lesznek olyanok, 

akiknek messze lesz.  

Sólyom Jöran elnök kérdése az volt, kinek a feladata a hely takarítása. 

Óvári László vezérigazgató elmondta, az OKÖ Zrt. feladata. A munkaerőhiány miatt nehezebb megoldani a 

takarítást. 

Sólyom Jöran elnök elmondta, a kuka mellé rakott hulladék a közösség felelőssége. 

Rajnai Gábor alpolgármester elmondta, sok gyűjtő edény nem öbölben, hanem közúton van. A parkolás 

miatt a kukákat eltologatják, öblöket kéne kialakítani. 

Sólyom Jöran elnök elmondta, első lenne, hogy a rendőrségnek fokozottabb részvétele legyen a 

lomtalanítással kapcsolatos cselekményeknél. A második, információs füzet elkészítése, hulladékkezelési 

politika kialakítása, kétévente frissítése. A harmadik, hogy a lomhulladékoknál a koncentráltabb gyűjtésnek 

van-e létjogosultsága. 

További hozzászólás, módosító javaslat nem volt, ezért kérte, szavazzanak a javaslatról. 

A bizottság a javaslatot nyílt szavazással, 4 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen szavazattal elfogadta, és 

meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 

191/2018. (IX.25.) VFKB határozata 

az évi négyszeri lomtalanítás tapasztalatairól 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 

javasolja: 

1. A rendőrségnek fokozottabb részvétele legyen a lomtalanítással kapcsolatos cselekményeknél.  

2. Információs füzet elkészítését, kétévente való frissítéssel. 

3. Meg kell vizsgálni, hogy a lomhulladékok koncentráltabb gyűjtésének van-e létjogosultsága. 
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Felelős: Sólyom Jöran elnök 

Sólyom Jöran elnök elmondta, következő téma az kommunális hulladékszállítás állapota. A legtöbb 

hozzászólás ehhez a témához jött. Kétféle dolgot említenek meg az emberek, az egyik, hogy a szelektív 

hulladékgyűjtés dolgait újra kéne gondolni, a másik a gyűjtő helyek állapota, és felvetődött a gyűjtő pontok 

tisztasága. 

Gyuga Mihály bizottsági tag elmondta, a Rákóczi F. út Fürst S. u. sarkán van két kuka, be van szakadva az 

aljuk, ezek ne ott legyenek, be kéne tenni a belső útra. A kukák állapota miatt többször felszólalt már, 

nagyon soknak be van szakadva az alja. 

Hermann Istvánné bizottsági tag elmondta, amikor jelzést kaptak a kukák rossz állapotáról, szóltak Végh 

Tibornak, másnapra ki volt cserélve.  

Sólyom Jöran elnök elmondta, a lakossági hozzászólásokban az vetődött fel, hogy akik a hulladékot gyűjtik, 

miért nem veszik észre, hogy kihullik a hulladék.  

Óvári László vezérigazgató elmondta, a falusias környezetben 3 kukás gyűjtési mód lesz. Javulni fog a 

gyűjtő szigetek állapota. A törött edények is cserélve lesznek. A társasházak 1001-es edényeit is ki kell 

cserélni. 

Sólyom Jöran elnök kérdése az volt, jogszabály kötelezi-e őket ezeknek a cseréjére. 

Óvári László vezérigazgató elmondta, nem, csak elöregedtek. Évente 30-40 db 1001-es edényt cserélnek. A 

városnak a Rákóczi F. úttól a Fürst S. u. felé sok a fém konténere, ez a fűtés miatt volt. Távfűtés van most 

már, nem szükséges a fém hulladék gyűjtő. Ki fognak küldeni egy kérdőívet, hogy mérjék fel azokat az 

épületeket, ahol 100%-ban távfűtés van. Azon vannak, hogy a KDV megvalósulásával egyidőben próbálják 

meg a hulladékgyűjtők állapotát korszerűsíteni. 

Rajnai Gábor alpolgármester elmondta, a KDVH Társulásnak a számláján van 14 milliárd Ft uniós pénz, 

ennek az elköltése nem egyszerű, első lépése a gépek, edényrendszer beszerzése, ezt követi a hulladéklerakó 

bővítés.  

Gyuga Mihály bizottsági tag javasolta a helyek kapcsán, ahol van lehetőség, a belső utakra helyezzék el a 

hulladékgyűjtő edényeket. 

Sólyom Jöran elnök elmondta, felül kell vizsgálni. Kérdése az volt, hogy a kukák időszaki tisztításáról 

milyen tájékoztatást tudnak adni. 

Óvári László vezérigazgató elmondta, bejelentés alapján csinálják. A díjban, amit az NHKV-tól kapnak, ez 

nem jelenik meg. Javasolta a Vertikál Zrt. vezetőinek, hogy szerezzenek be egy kukamosó járművet.  

Sólyom Jöran elnök elmondta, társasházkezelőtől jött észrevétel, elvileg minden társasháznak van 

szerződése az OKÖ Zrt-vel az edényzetek ürítésére. A lényeg az, hogy a társasházban élők száma és a 

kukával érinthető lakosság szám nem fedik egymást. Kérték, hogy ezt a szerződésben lévő alapelemet 

vizsgálják felül. 

Hermann Istvánné bizottsági tag elmondta, idáig rendben volt. 

Óvári László vezérigazgató elmondta, nem érti, a szerződések nem lakásszám és létszám alapján vannak, 

hanem a használt gyűjtő mérete szerint. Ilyen jelzés nem jött eddig hozzájuk. Azt nem tudják megítélni, hogy 

adott épületből a lakók máshova viszik a hulladékot. 

Illeg Pál bizottsági tag elmondta, egyszer említették, hogy komposztáló edények lennének kihelyezve. 

Óvári László vezérigazgató elmondta, a KDV projekt keretében nem tudja, hogy van-e ilyen. 

Németh Gábor vezérigazgató elmondta, elhangzott a szelektív gyűjtőszigetek számának növelése, ez kinek 

a kompetenciája. 

Sólyom Jöran elnök elmondta, az önkormányzat dönt a helyek számáról. Kérdése az volt, a létesítés 

költsége kié. 

Óvári László vezérigazgató elmondta, az önkormányzaté a létesítés költsége. Ha a falusi részen kevesebb 

lesz, azokat az edényeket át lehet csoportosítani tömbházas részre. 
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Sólyom Jöran elnök elmondta, ha jól érti, a meglévő kommunális hulladékgyűjtő pontokon fognak más 

jelleggel kihelyezni gyűjtő edényeket. 

Óvári László vezérigazgató elmondta, a falusi övezetben van 3 gyűjtő sziget, mindenkinek meg lesz a saját 

gyűjtő edénye, okafogyottá válnak a gyűjtő szigetek.  

Sólyom Jöran elnök elmondta, a szelektív hulladékgyűjtésre a bizottság fél év múlva visszatér. A 

mennyiség per ház arányában válaszolnak a közös képviselőknek. A jelentést megerősítik, hogy jelezzék a 

kukák állapotára vonatkozóan. 

További hozzászólás, módosító javaslat nem volt, ezért kérte, szavazzanak az előterjesztésről. 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 4 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 

192/2018. (IX.25.) VFKB határozata 

a kommunális hulladékszállítás állapotáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 

javasolja: 

1. Írjanak tájékoztatást a közös képviselőknek a hulladékgyűjtő edények mennyisége/ház arányáról. 

2. Továbbra is kell jelentést küldeni a kukák állapotára vonatkozóan. 

Felelős: Sólyom Jöran elnök 

 

Sólyom Jöran elnök szünetet rendelt el, ami 15 óra 48 perctől 15 óra 55 percig tartott. 

SZÜNET 

Sólyom Jöran elnök elmondta, következő témakör a vállalkozói tevékenységek hulladékainak kezelése. Sok 

a panasz, a kereskedelmi, építőipari, vendéglátó vállalkozások más által megfizetett hulladékgyűjtő 

edényzetbe helyezik a hulladékukat. Ezzel kapcsolatban tavaly volt egy kezdeményezése a bizottságnak, 

hogy legyen felülvizsgálva, hoztak döntést is, komoly előrelépés nem volt. Több szereplő együttműködését 

kell szinkronizálni, egyrészt adatvédelmi előírásokra kell figyelemmel lenni, másrészt jogos lakossági 

igényeket kell tudni kezelni. Elmondta, próbált kérdéseket megfogalmazni, az egyik, hogy mennyire tartják 

be az egyes szereplők a jogszabályokat, mennyire ellenőrzik, ki és hogy ellenőrzi, hogy a hulladék 

elhelyezését a vállalkozások úgy végzik-e, ahogy kell. 

Gyuga Mihály bizottsági tag elmondta, 30 éve vállalkozó, komoly nyilatkozatokat kell adni, hogy a 

keletkező hulladékot hova fogja elhelyezni. Egy vállalkozónál nem keletkezhet olyan hulladék, amit városi 

edényzetbe lehet helyezni.  

Sólyom Jöran elnök elmondta, göngyölegek keletkeznek a városban. Ahol pl. kisbolt van, napi szintű 

probléma. Minden vállalkozásnak meg kéne legyen a jegyző általi ismerete. 

Bartalus László osztályvezető elmondta, a vállalkozási engedélyt a Járási Hivatal adja ki.  

Óvári László vezérigazgató elmondta, nincs információjuk az új vállalkozásokról. 

Bartalus László osztályvezető elmondta, amíg a hatáskör a jegyzőnél volt, adatot szolgáltattak egymásnak 

OKÖ Zrt-vel. 

Sólyom Jöran elnök elmondta, ebben a témában külön egyeztetés kell a jegyzők, a Járási Hivatal és a 

közszolgáltató között. 

További hozzászólás, módosító javaslat nem volt, ezért kérte, szavazzanak a javaslatról. 

A bizottság a javaslatot nyílt szavazással, 4 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen szavazattal elfogadta, és 

meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 
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193/2018. (IX.25.) VFKB határozata 

a vállalkozói tevékenységek hulladékainak kezeléséről 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 

javasolja, hogy a vállalkozói tevékenységek hulladékainak kezelésével kapcsolatban külön egyeztetés kell a 

jegyző, a Járási Hivatal és a közszolgáltató között. 

Felelős: Sólyom Jöran elnök 

Bartalus László osztályvezető elmondta, a Bánki D. u. 61-65. társasház közös képviselője kereste meg az 

önkormányzatot, keressenek megoldást arra, hogy a Bánki D. u. 61-65. és a Bánki D. u. 20-24. számmal 

szembeni kukákat helyezzék át. Ez nem önkormányzati hatáskör, az a javaslatuk, hogy a Bánki D. u. 61-65. 

előtti kukát helyezzék át a Bánki D. u. 22-vel szembeni helyre. 

Kovács Gábor környezetvédelmi referens elmondta, azt kérték, hogy a két kuka között alakítsanak ki egy 

új helyet, de ez felesleges. 

Bartalus László osztályvezető elmondta, két lehetőséget kértek, vagy az egyiket tegyék át a másik mellé, 

vagy a kettő közé alakítsanak ki egy helyet. 

Gyuga Mihály bizottsági tag javasolta, mindhárom variációhoz járuljanak hozzáj. 

Bartalus László osztályvezető elmondta, két variáció van. Ha átteszi, annak nincs költsége, ha újat akar 

kialakítani a kettő között, akkor a másik kettőt szüntesse meg, és egyeztessen a szemben lévő tömbbel. 

Óvári László vezérigazgató elmondta, van olyan időszak, amikor megtelik az egyik kuka, el kell menni a 

távolabbihoz. 

Sólyom Jöran elnök javasolta, a bizottság hozzájárul bármely megoldáshoz. A két társasház képviselője 

egyeztessen, a nyilatkozatukat nyújtsák be, a megszűnő hulladékgyűjtő edény helyet megszüntetik saját 

költségen, ha újat kell építeni, saját költségükön alakítsák ki. 

További hozzászólás, módosító javaslat nem volt, ezért kérte, szavazzanak a javaslatról. 

A bizottság a javaslatot nyílt szavazással, 4 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen szavazattal elfogadta, és 

meghozta az alábbi határozatot: 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 

194/2018. (IX.25.) VFKB határozata 

Bánki Donát utca 61-65. számú tömb hulladékgyűjtőjének áthelyezési kérelméről 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 

javasolja: 

1. A két társasház képviselője egyeztessen és a nyilatkozataikat nyújtsák be a hivatalba az ügyhöz 

kapcsolódóan. 

2. Ha a megszűnő hulladékgyűjtő edény helyet megszüntetik, azt az érintett társasházak költségén 

tegyék meg. 

3. Ha új hulladékgyűjtő helyet kell építeni, azt szintén az érintett társasházak költségén alakítsák ki. 

Felelős: Sólyom Jöran elnök 

Óvári László távozott 16 óra 3 perckor. 

2.       NAPIRENDI PONT:  Bölcsőde fejlesztés  

Ambrus Balázs, a PH Navitas tervezője kivetítő segítségével ismertette a terveket. Szeretnék bővíteni a két 

épületet, az A jelű épületet egy csoportszobával, a B jelű épületet kettő csoportszobával. A tervezés során 

kiderült, hogy kötöttek az alapterületek. Ehhez kéne úgy hozzá építeni, hogy a m2 meglegyen. Végig 

szaladtak két verzión. Az A jelű verziónál a meglévő mellé kapcsolnak egy szobát. Valamilyen szintű 

megbontása kell a régi épületrésznek. Itt lesz egy átadó, babakocsi tároló helység, létrehoznak egy 

akadálymentes WC-t, marad egy tárolóhely, innen lépnek be az öltözőbe, ami két rendeltetési egység 

öltözője lesz, egy rendeltetési egységhez kettő csoportszoba tartozik. Ennek a résznek a B verziójánál látszik, 

a telekhatárra építenének. Itt nem keveredik a két nevelési egység. A hátsó résznél telket kell bővíteni, itt is 

komplett egységet kell létrehozni, két szobával, bejárati résszel, öltözővel, fürdővel.  
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Tóth Mariann bölcsőde vezető elmondta, a Fürst S. u. felőli rész, ahova teljes részt terveztetnek, ott az 

elcsúsztatásos változat szimpatikus. A másiknál a Hunyadi u. felől egyszerűbbnek tűnt először, hogy 

hozzátoldják a szobát, de az udvarra való kimenetel rossz lesz. Eddig kikísérték a gyerekeket, ha ez marad, 

mind a négy csoport csak a szobán keresztül tud kimenni, négyen használják az öltözőt, mire a 48 gyereket 

felöltöztetik, jöhetnek is vissza. Azért kért oda egy szobát, mert a három csoportnak nehéz megszervezni a 

munkarendjét.  másik verzió a jobb.  

Sólyom Jöran elnök elmondta, a Hunyadi u. felüli oldalon a B, a Fürst S. u. felőli oldalon az A terv a 

szakmai álláspont. Kérdése az volt, a költségekről van-e információ. 

Ambrus Balázs tervező elmondta, nincs. 

Bartalus László osztályvezető kérdése az volt, mennyi lesz kb. a négyzetméterár. 

Ambrus Balázs tervező elmondta, nettó 300 E Ft. 

Gyuga Mihály bizottsági tag kérdése az volt, hány m2-ről van szó. 

Ambrus Balázs tervező elmondta, 200 m2. 

Bartalus László osztályvezető elmondta, voltak egyeztetni, az akadálymentesítést ki kell dolgozni. Másik 

probléma a parkoló hely bővítés, 9 db kell. Van koncepció tervük erre vonatkozóan, a Fürst S. utcánál kell 

kialakítani. 

Sólyom Jöran elnök kérte, aki a szakmai javaslattal is támogatott Hunyadi M. u. felőli B, a Fürst S. u. felőli 

A megoldással egyetért, szavazzon. 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, ezért kérte, szavazzanak a javaslatról. 

A bizottság a javaslatot nyílt szavazással, 4 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen szavazattal elfogadta, és 

meghozta az alábbi határozatot: 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 

195/2018. (IX.25.) VFKB határozata 

a bölcsőde fejlesztésről 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 

támogatja a bölcsőde fejlesztést az ülésen ismertetett tervek szerint a Hunyadi M. u. felőli „B”, valamint a 

Fürst S. u. felőli „A” javaslatokkal. 

Felelős: Sólyom Jöran elnök 

Ambrus Balázs tervező és Tóth Mariann 16 óra 22 perckor elhagyta az ülést. 

 

3.       NAPIRENDI PONT:  Parkolók fejlesztése 

Bartalus László osztályvezető elmondta, a közlekedés fejlesztési projektben a Táncsics M. u. 37-41. 

melletti tömb parkolója és a Bánki D. utcai parkoló lesz bővítve. A tervező küldött az egyikhez 4, a 

másikhoz 3 formációt. Kivetítő segítségével bemutatta ezeket a terveket. A Táncsics M. úti parkolóhoz 3 

verziót készített a tervező. Az elsőnél 17, a másodiknál 30, a harmadiknál 27 db parkoló lenne kialakítva. 

Sólyom Jöran elnök elmondta, a fajlagos árat is érdemes megnézni.  

Bartalus László osztályvezető elmondta, nagyjából egyforma árral számoltak. 

Sólyom Jöran elnök elmondta, nem.  

Bartalus László osztályvezető elmondta, a 45 fokos kialakításút javasolja. 

Sólyom Jöran elnök kérte, hogy aki a Táncsics M. u. 37-41. számnál a 3. verziót támogatja, szavazzon. 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, ezért kérte, szavazzanak a javaslatról. 

A bizottság a javaslatot nyílt szavazással, 4 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen szavazattal elfogadta, és 

meghozta az alábbi határozatot: 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 
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196/2018. (IX.25.) VFKB határozata 

 a Táncsics M. út 37-41. számnál lévő Parkoló fejlesztéséről 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága a 

Táncsics M. út 37-41. számnál lévő parkoló fejlesztésénél a 3. verziót támogatja. 

Felelős: Sólyom Jöran elnök 

Ezt követően a bizottság megtárgyalta a Népekbarátsága u. 6-10. és a Bánki D. u. közötti parkolóhelyek 

kialakításáról szóló terveket. 

Sólyom Jöran elnök kérte, aki a Népekbarátsága u. 6-10. és Bánki D. u. közötti parkolóhelyek 

kialakításánál az 1. verziót támogatja, szavazzon. 

További hozzászólás, módosító javaslat nem volt, ezért kérte, szavazzanak a javaslatról. 

A bizottság a javaslatot nyílt szavazással, 4 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen szavazattal elfogadta, és 

meghozta az alábbi határozatot: 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 

197/2018. (IX.25.) VFKB határozata 

a Népekbarátsága u. 6-10. és a Bánki D. utca közötti parkoló fejlesztéséről 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága  

a Népekbarátsága u. 6-10. és a Bánki D. utca közötti parkoló fejlesztésénél az 1. verziót támogatja. 

Felelős: Sólyom Jöran elnök 

4.       NAPIRENDI PONT:  024 hrsz.-ú önkormányzati út és 8119 sz. országos közút csatlakozásának 

burkolása 

Bartalus László osztályvezető elmondta, ennek az útcsatlakozásnak a 6 m hosszan aszfalttal történő 

kiépítése, további 10 méteren mart aszfalttal történő stabilizálása lenne, erre adott 807.500,- Ft + Áfa 

ajánlatot a Varikont Kft., ebből közel 200 E Ft-ot Rajnai Gábor önálló képviselői keretéből állnak, illetve 

Torma Lajos képviselő eldönti, tud-e adni a keretéből. A többi útfenntartási keretből lenne finanszírozva. 

Hermann Istvánné bizottsági tag elmondta, amikor megkezdte a képviselőségét, ezt beterjesztette a VFKB 

elé, akkor miért lett lesöpörve.  

Sólyom Jöran elnök elmondta, más volt a nézet, a pénz. Kérte, aki támogatja az útcsatlakozás burkolását, 

szavazzon. 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, ezért kérte, szavazzanak a javaslatról. 

A bizottság a javaslatot nyílt szavazással, 4 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen szavazattal elfogadta, és 

meghozta az alábbi határozatot: 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 

198/2018. (IX.25.) VFKB határozata 

a 024 hrsz.-ú önkormányzati út és 8119 sz. országos közút csatlakozásának burkolásáról 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 

támogatja a 024 hrsz.-ú önkormányzati út és 8119 sz. országos közút csatlakozásának szilárd burkolattal 

történő ellátását. 

Felelős: Sólyom Jöran elnök 

Miután több kérdés, hozzászólás nem volt, Sólyom Jöran elnök a bizottság nyílt ülését 16 óra 46 perckor 

bezárta. 

K.m.f. 

 Sólyom Jöran    

 elnök   bizottság tagja 

 Kapros Katalin 

 jegyzőkönyvvezető 


